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Konec tříletého volebního období končí a přichází čas bilancování, 
ohlédnutí se za právě uběhlým časovým úsekem.  
Začátek je vždy těžký a problémy se nevyhnuly ani nám. Na zasedání 
zastupitelstev se pravidelně scházelo pět členů a ti společně pracovali 
k naplnění svého programu.  
Slibovali jsme – v oblasti výstavby: 
1)opravu a rekonstrukce komunikací  a vybudování chodníku podél 
hřiště směrem na Klimentov a lávka přes potok. 
Těmto úkolům jsme věnovali velkou pozornost a spoustu energie. 
Zpracování projektů, zajištění dotací souvisí s řadou schůzek, jednání 
a vypracování spousty žádostí, hlášení a smluv. Realizovali jsme 
komunikaci ve Sluneční ulici (2 773 000,- Kč), výstavbu „Chodníku a 
lávky v Kynžvartské ulici“ - I. část  (1 227 000,-Kč.)   Vybudovali 
jsme veřejné osvětlení v ulici Na Stráni a Sluneční (430 000,-Kč.) 
Dokončujeme v západní části obce akci Chodník a můstek pro pěší 
(938 000,-Kč)  a II. část akce Chodník a lávka v Kynžvartské ulici  
(511 000,-Kč). 

2)oplocení hřiště.  
Hřiště je od silnice odděleno 
živým plotem. 

V oblasti kultury: 
 1)zhotovení sociálního zázemí pro společenské akce konané venku 
v areálu dětského hřiště (využití bývalé vojenské čerpací stanice).  
Byla provedena rekonstrukce bývalé hasičárny (přečerpávací stanice) na dětském hřišti. Realizovali 
jsme výsadbu zeleně v okolí tenisového kurtu a výsadbu zeleně okolo budovy obecního úřadu. 

2) obnovení a 
udržení tradic, 
zpestřit život obce 
kulturními a 

společenskými 
akcemi ( stavění 
máje, dětský den, 
posvícení atd…) 
Obec se zapojila 
v letech 2013 a 2014 
do soutěže Vesnice 

roku, kde byla v roce 2013 oceněna za rozvíjení lidových tradic a odměněna částkou 30 tis. Kč. V roce 
2014 obdržela Cenu naděje pro živý venkov a postoupila do celostátního kola. Vyhlášení proběhne 
v říjnu 2014. 
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Komunikace Sluneční ul.  

Rekonstrukce klubovny  

Chodník, lávka I.část  

Zeleň  

živý plot u hřiště  



Iniciovali jsme založení spolku „Centrum sdružení pro volný čas“, ve kterém kromě ostatních členů 
pracuje pět členů zastupitelstva. Díky spolku máme možnost získat na provoz kulturních akcí další 
dotace. Z nich se jsme nakoupili zařízení do klubovny a další chodské kroje, protože ty staré už 
dosluhují.  
V obci probíhá ročně 16 stálých akcí ( Maškarní, Uzení sýrů, Velikonoční barvení, Májka, Kácení 
máje a dětský den, Turnaj v nohejbalu, Na prázdniny s pohádkou, Struny na terase, Rozloučení 
s prázdninami, Klátilák, Den pro seniory, Posvícení, Mikuláš, Věnce, Vánoční strom, Turnaj v pink-
pongu) a k tomu jednorázové akce jako přednášky (Peru, Elbrus, Tichomoří) a zájezdy ( divadlo 
v Praze a Loket) 
V oblasti informovanosti občanů o činnosti v obci: 
1)pravidelná veřejná zasedání zastupitelstva.  
Zastupitelstva se pravidelně konají každé první pondělí v měsíci, pozvánky jsou vyvěšeny na úřední 
desce, na nástěnce u autobusové zastávky a na internetových stránkách obce. Pokud je zastupitelstvo 
přeloženo na jiný termín, jsou o tom občané informováni tamtéž. 
2)pravidelné vydávání Valského zpravodaje pro větší informovanost občanů, pro zveřejnění názorů 
obyvatel, přínosných nápadů i pro zachycení vzpomínek. 
Valské novinky vychází každého čtvrt roku. Jsou v nich zveřejňovány aktuální zprávy. Občané mají 
možnost se v nich k čemukoli vyjádřit. Bohužel zatím této možnosti nikdo nevyužil. Nicméně tato 
nabídka trvá. 
Veškeré dokumenty úřadu, oznámení, informace a pozvánky k akcím jsou uváděny na webových 
stránkách obce. 
V oblasti hospodaření:  
využívání dotací EU, zprůhlednění hospodaření obce. 
Sama obec by bez dotací, ať už krajských či evropských, nebyla schopna všechny tyto projekty 
uskutečnit, z čehož vyplývá , že jsme byli úspěšní i v získávání dotací. O hospodaření a dotacích 
pravidelně informujeme občany v Novinkách a na webových stránkách obce. 
 Co se nám povedlo navíc: Doplatili jsme úvěr z roku 2010 a rozpočet obce není již žádným úvěrem 

zatížen. Je zpracován plán rozvoje obce na 
období 2014 – 2020 pod názvem „Strategický 
rozvoj obce Valy“. Nedocházelo k rozprodeji 
obecního majetku, ba naopak obecní majetek 
byl navýšen. Majetek obce koncem roku 2011 
činil 43 981 125,-Kč a v roce  2013 již 
46 945 519,-Kč.  
Služby knihovny jsou rozšířeny o 2 PC 
s veřejným internetem. 
 Co je rozpracováno: vybudování dešťové 
kanalizace v ulici Zelená. Po vyřešení 
majetkových vztahů práce konečně započaly.  

                                        Termín dokončení je však posunut na rok 2015. 
Co se neuskutečnilo: obnovit mateřskou školu a postavit pro ni pavilon, jestliže průzkum potvrdí jeho 
nezbytnost – tato nezbytnost nebyla potvrzena 
 
Závěrem bych chtěl za toto volební období poděkovat zastupitelům obce panu Ing. Petrovi 
Hroudovi, Tomášovi Podzimkovi, Radovanu Barcabovi a Petrovi Matouškovi za jejich přístup a 
spoustu času ze svého osobního volna, který věnovali nad rámec svých zastupitelských povinností pro 
lepší život v obci. Děkuji také ostatním občanům (pro jejich množství je nemohu vyjmenovat), kteří 
aktivní prací pomáhali při společenských akcích a zvelebování obce a vždy bez nároku na finanční 
odměnu. Věřím, že i v příštím volebním období bude vedení obce pokračovat v uskutečňování 
prospěšných akcí. 

Quido Vlk 

 
 

přebírání Ceny naděje za živý venkov 



Ze zápisů 28. a 29. ZO Valy-.  

* práce na územním plánu obce pokračují  
* Stávající tenisové kurty chce obec přebudovat na víceúčelové hřiště s umělým povrchem (tenis, 
nohejbal, volejbal, malá kopaná, basketbal, kluziště atd.). Na zasedání konaném 7. 7. 2014 jsme 
odsouhlasili přípravu projektu na vybudování a obnovu zařízení pro volný čas. Takto připravený 
projektbude podkladem k žádosti o dotaci do ROPu SZ pod názvem projektu „Vybudování a obnova 
zařízení pro volný čas“.  
* ZO vyjednalo o prodloužení kanalizačního řadu v ulici Pod Lesem ke třem pozemkovým parcelám.  

* Firma Seznam.cz a.s. předložila obci nabídku ke spolupráci za úplatu. Předmětem smlouvy je 
poskytování informací společnosti Seznam.cz o   obci, se zveřejněním informací  v rámci dalších 
služeb poskytovaných společností Seznam.cz , jako jsou např. Mapy.cz a Mobilní aplikace využívající 
data z Firmy.cz. Zastupitelstvo tuto nabídku zamítlo. 
* Ve výběrovém řízení na akci „Zlepšení nakládání s odpady v obci Valy“, vyhodnotila komise 
uchazeče firmu AGROZET České Budějovice a.s., s nejnižší nabídkovou cenou ve výši 1 959 000,-Kč 
bez DPH. Jedná se o dotaci na koupi víceúčelového vozidla, které bude využíváno při letní i zimní 
údržbě obce a zároveň odvozu bioodpadu. Naši obec zastupoval v komisi pan Luboš Křížek. 
*V připravovaném územním plánu máme určenou východní část obce k využití jako veřejnou zeleň a 
parky. Pozemkové parcely č. 437/16 a 475 však nejsou v majetku obce. ZO navrhlo požádat o 
bezúplatný převod do majetku. 
 

PÍSNIČKÁŘI NA TERASE (12.7). Na druhý ročník „Písničkářů“ se už 

odpoledne začali sjíždět posluchači 
z okolních vesnic. Někteří v autech, někteří 
na kolech a někteří pěšky. Spolu s Valskými 
občany se jich sešlo něco přes stovku. 
Pořadatelé museli ke dvěma řadám stolů 
s lavicemi přidat další. V podvečer nastoupila 
na pódium trojice Péťa Matoušek, Tomáš 
Podzimek, Radek Pavlina. První písničkou: 
Jak ten čas letí - text Blažena Benešová- si 

hned získali publikum. Pak pokračovali v country stylu, který zazněl i v podání 
dalších interpretů: manželů 
Psotkových s Radkem Pavlinou, 
skupiny Profýci a manželů 
Kakašových. Paní Kakašová všechny překvapila kouzelným hlasem. 
Zazpívala i Zlatka Horníková za doprovodu Radka Barcaby .  
Folkem a také vlastní tvorbou diváky potěšil Radek Barcaba. A že 
muzikant zvládne kromě country i rock předvedl Milan Bubanec. 
K poslechu hudby patří pohoda a k té přispělo i občerstvení v podobě 
grilovaného masa a klobásek. 

Jak ten čas letí, text: Blažena Benešová 
1.Jak ten čas letí už jsme tu zas 

 ať slunko svítí nebo je mráz,  

přišel jsem po roce zase Vám hrát,  
zpívat a popíjet , budem se smát, 
 

3.Je to můj koníček , je to můj oř,  

tak prsty brnkejte a ty hlavo tvoř. 

ruce se klepou, třese se hlas, 

andělé na nebi podpořte nás.  
 

Ref. Já s mojí kytarou přišel jsem včas, 
snad tady neztratím struny a hlas, 
snad tady neztratím struny a hlas 

Já s mojí kytarou přišel jsem včas. 
 
 
 
 
 
 

2.To je láska má ta největší  

nikdy mě nezradí a odpouští, 
 není  dne, hodiny, co bych Vám lhal, 
abych svou kytaru nepolaskal.  
 

4.Tréma už opadla už je mi hej, 

 vše dobře dopadlo, všechno je nej.. 

 Budu si užívat. Tleskat druhým,  
však nejsem jediný, kdo hrát umí!



 ROZLOUČENÍ 
S PRÁZDNINAMI (31.8)mají 

valské děti už tradičně spojené s 
kreslením na trička. Letos přišly lépe 
vybavené vlastními tričky a už z toho 
bylo vidět, že se těšily. Výtvory byly 
různé, ale proti předchozím letům se 
děti více zapojily a méně nechaly 
pomáhat rodiče. Maruška Vávrová 
nestihla zažehlovat (zežehlením se 
barva ustálila proti vyprání a 

rozmazání). Zásobování tričky pro ty, kteří je neměli, měla na starosti paní Jiřina 
Musilová a úkolu se zhostila na jedničku.  
 Aby děti nezbořily nudou stan, než se začne promítat, byli jim k dispozici 

dobrovolníci z airsoftového spolku S.G.T.S.  Je to  soukromé 
uskupení jedinců, kteří prohlubují  své profesionální, 
případně  soukromé zkušenosti v oblasti  taktiky a jejího použití v 
bojových situacích. Předvedli dětem airsoftové zbraně, téměř 
totožné s opravdovými,  ze kterých si děti mohly zastřílet. Muži 
se dětem obětavě věnovali, vysvětlovali a pomáhali držet 
zbraně, těžké pro dětské ruce, ale také připravili závod ve střelbě 
pro různé věkové kategorie a vítěze pak odměnili diplomy. 
Po celou dobu akce, malovala Veronika Nejedlá dětem obličeje. 
Namaskovat své děti zkoušely i maminky, barvy měly k dispozici. 
V 17 hodin byl dětem promítnut animovaný film Rebelka. Ke kinu patří popcorn, a tak každé z dětí dostalo 
v půllitrovém kelímku dle výběru slaný nebo sladký.  Pak už zbyl pořadatelům jen úklid, ale přesto to bylo zase 

jedno vydařené odpoledne. 

Jako všechny ostatní akce, i  XIV. 
ROČNÍK VALSKÉHO 
KLÁTILÁKU (6.9.) začal už o den 

dříve  přípravou trati, startovních 
listin, sháněním cen, stavěním stanů a  
také zbudováním lanové atrakce pro 
děti.  V sobotu ráno tak bylo všechno 
připraveno k vypuknutí závodu. 
Startovalo 42 dětí a 61 dospělých - 
dohromady 103 závodníků. I když 
většina z nich si šla jen užít pohybu  
v přírodě, někteří brali závod velice 

vážně. Proto se první čtyři místa v kategorii dospělých mužů mohou chlubit krásnými časy pod 35 minut. Nejlepší 
z nich uběhl trať za 34:01min. Byl jím Tomáš Podzimek, hlavní organizátor závodu, a toto vítězství bylo odměnou 
za léta obětovaná vzniku, organizaci a průběhu tohoto, dnes už 
tradičního, přespolního běhu. Na druhém místě byl Michal 
Štefec (34:08)a na třetím Pavlík Chmelíř(34:53). Nezklamal ani 
Martin Faměra. Ztratil se v lese svému spoluběžci Vítkovi 
Barcabovi a doběhl opět poslední v čase 3:48 hod. Mezi ženami 
byla nejlepší Petra Pivcová (46:16), za ní Klára Becková(52:57) a 
třetí se umístila valská běžkyně Kamila 
Fialová(55:29).V kategorii dětí obsadili první místa Marie 
Sčasnárová, Jiří Roll a Adélka Hrdonková s časy 47:41; 54:5 min. 
a 1hod.00:50vt. Nejmladším závodníkem byl tříměsíční Vojtíšek 
Henzl, který závod absolvoval zavěšený v šátku na mamince a 
nejstarším pan Josef Halama. Než došlo k vyhlášení vítězů, byla pro děti připravena jízda na čtyřkolce a sjezd na 
laně, zavěšeném nad potokem,  dlouhém 47m. Na obě atrakce stála fronta a děti se několikrát prostřídaly. 



K N  I H O V N A  
Od 1.9.2014 se knihovny 
ujala paní Hana Bugyiková. 
POZVÁNKA DO KNIHOVNY  

Je tu nový školní rok a s ním 
knihovna pro děti  i dospělé . 
Jsem nová knihovnice jmenuji se 
Hanka a i letos jsem si pro vás 
připravila dílničku .  
Každý třetí pátek v měsíci se 
sejdeme a společně si něco 
vyrobíme. 
17. října to bude výzdoba na 
HALLOWEEN a 21. listopadu 
začneme vyrábět vánoční ozdoby.  
 Pokusíme se zařadit do regionální 
soutěže, ve které jsme se v loni 
umístili na krásném druhém 
místě.  
V prosinci s můžete přijít vyrobit 
dárečky a přáníčka k vánocům. 
Více se o mě a naší knihovně 
dozvíte na stránkách 
www.facebook.com/Knihovna 
Valy 
Těším se na vás každý pátek  

Hanka 

 Otevřeno máme od 16 -18 hod. každý pátek  
 
 

Aspoň jim uběhl čas a rodiče se mohli v klidu naobědvat. K občerstvení byl opět v provozu gril, točilo se pivo a 
limonáda. 
 

VÝLET DO LOKTE (21.9.).Nápad na tento výlet přišel 

náhodou, když se Tomáš dozvěděl o zajímavém pivovárku 
s programem, přímo v sousedství hradu Lokte. Ideální místo 
s trochou historie, kultury a zároveň kulinářsky zajímavé. Na 
své si tedy přijde 
každý. Cestou do 
Lokte se milovníci 
přírody mohli 

kochat 
nádhernou 

scenérií v údolí 
Pramenského 

potoka a říčky 

Teplé. Po příjezdu do Lokte si na 
své přišli příznivci historie při 
prohlídce hradu a města. 
 Roku 2006 se do Lokte vrátila 
tradice vaření piva. Právo vařit 
pivo udělil městu již Jan 
Lucemburský. Toto privilegium 
potvrdil roku 1352 jeho syn, 
císař Karel IV. a pivo se zde vařilo 
až do roku 1953. Nový Loketský 

pivovar se nachází v prostorách původní sladovny, dnešní 
pivnice. 
Po příchodu do 
pivovaru nás přivítaly 
tanečnice, které 
ukořistily  pana 
Musila a Tomáše 
Podzimka a v rytmu 
tanga s nimi 
obkroužily místnost. 
Později dívky zatančily divoký kankán, tentokrát samy. 
Na terase hotelu „Císař Ferdinand“ otevřeli kuchaři před 
očima návštěvníků slovanskou podzemní pec. Tu nenajdete 
nikde jinde na území ČR (nalézá se pod ochrannou známkou). 
V této peci se nejprve minimálně na tři hodiny rozdělá oheň. 
Topí se především břízou a bukovým dřevem. Šamotové cihly 

do sebe natáhnou horkost a selátko je poté naložené a podlité 
domácím pivem spuštěno na grilu na žhavé uhlí, celá pec se 
zakryje a šest až sedm hodin se „griluje“. Výhodou je nejenom lahodná 
chuť, ale i to, že na rozdíl od klasického grilování je sele hotové 
najednou a není třeba jej postupně odřezávat.  
Selátko bylo naservírováno s přílohami, jako byly pečené, brambory, 
houby, a různá zelenina.  K tanci a poslechu hráli muzikanti na 
harmoniku, vozembouch a valchu. Programem prováděl bubeník, 
který každé nové číslo vybubnoval. 
Hudba provázela účastníky zájezdu až do Valů, protože za 
moderování Zlatky Horníkové proběhlo v autobuse pokračování  muzicírování tentokrát v podání  valských 
kytaristů a zpěvu všech přítomných. 



Životní jubileum oslavili tito občané: 
Srpen 2014 Bohdana Holubcová 
Srpen 2014 Slavomil Švinger 

Srpen 2014 Jan Bena  
Jubilantům srdečně blahopřejeme 

ZLATÁ SVATBA Manželé Jiřina a Antonín Musilovi 
jdou společně životem celých 
padesát let. 26.10.1964  je oddal 
ašský starosta v obřadní síni města 
Aš. 27.10.2014 si manželé Musilovi 

tento obřad v Aši zopakovali a poté toto významné 
výročí oslavili v kruhu rodiny a přátel.  Svatební hostinu 
skvěle připravily rodičům jejich dcery .  
 Za obec Valy jim předal starosta obce Quido Vlk dar a 
pamětní listinu.  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
RECEPT:  PLECKO NA PODZIMNÍM OVOCI 

1 kg vepřového plecka nebo krkovice 
4 jablka,velká hrst sušených švestek 

     1     velká cibule, 2 stroužky česneku 
pepř, sůl, 3 lžíce portského nebo jiného těžšího vína, kuchyňský provázek 

1. Plecko rozložíme a upravíme z něj dva pláty, nemusí být příliš pravidelné. Maso z obou stran osolíme a 
opepříme. Jablka oloupeme a pokrájíme na měsíčky. Asi polovinu jich rozložíme na maso a přidáme i 
polovinu švestek. Maso nepříliš pevně zamotáme provázkem, do volných míst ještě můžeme zastrkat další 
kousky ovoce. Použijeme-li krkovici, stačí ji vprostřed ze strany hluboce naříznout, naplnit a svázat. Bude-li 
masa menší kousek, můžeme přidat ovoce jen do pekáče. 
Maso vložíme na pekáč, podlijeme na centimetr vodou a dáme péci do trouby, vyhřáté na 200 - 220 stupňů. 
2. Asi po dvaceti minutách maso přelijeme výpekem, přidáme nahrubo pokrájenou cibuli a česnek, trochu 
portského, případně ještě podlijeme a pečeme dále při snížené teplotě. Občas přeléváme šťávou.  
3. Když je maso skoro měkké a upečené (nevytéká po vpichu růžová, ale nahnědlá šťáva), přidáme zbylé 
ovoce. Ochutnáme, dosolíme a dáme dopéci. Celkově to trvá u půlkilových kusů masa hodinu až hodinu a 
půl. Pokud pečeme příliš prudce, nebude maso dost šťavnaté.  
4. Upečené maso necháme chvilku odpočinout, odstraníme provázek a nakrájíme napříč. Na každou porci 
rozdělíme i několik kousků ovoce a přelijeme šťávou. Hodí se k němu šťouchané brambory, škubánky, 
žemlové knedlíky, svítek, noky. Vhodným nápojem je červené víno i pivo. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve 
spolupráci s Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková, Financování je bez účasti obce, na vlastní náklady  vydali pánové Petr Filipčík, 
Tomáš Podzimek, ing. Petr Hrouda a Quido Vlk. Příspěvky můžete posílat na e-mailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz  nebo do 
schránky na Obecní úřad Valy – označit obálku: „Valské novinky – Tomáš Podzimek 

 

Připravujeme:  
� 3.10. (pátek) – Den seniorů v 17 hodin (Březí Vlk) 
� 18.10. ( sobota) – Havelské posvícení  ve 20 hodin (Březí Vlk) 
� 22.11. (sobota) – Adventní věnce ve 14 hodin (obecní úřad) 
� 30.11. (neděle) – Rozsvěcení vánočního stromu  v 17 hod.(zdobení v 16h – dětské hřiště) 
� 6.12. (sobota) - Mikulášská pro děti v 15 hodin (Březí Vlk) 
� 27.12.(sobota) – Vánoční turnaj ve stolním tenisu ve 13 hodin (Březí Vlk) 
 


